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Bespreking tussen een d e l e g a t i e u i t de 
Raad voor Europese Zaken met de heer V r e d e l i n g , 

v i c e - v o o r z i t t e r van de Europese Commissie, 
gehouden op donderdag 2 f e b r u a r i 1978 

i n het Catshuis van 11 t o t 13 uur 

Aanwezig van Nederlandse kant: m i n i s t e r - p r e s i d e n t Van Agt 
en de m i n i s t e r s Albeda, Andriessen, 
Van der Klaauw, De Koning en Tuijnman en 
de s t a a t s s e c r e t a r i s s e n Beyen en Van der Mei 
alsmede de heren Van Berckel (BuZ), 
Van I t t e r s u m ( F i ) , Lubbers (PV), 
Posthumus Meyes (BuZ) , Rutten (EZ) , 
Merckelbach ( s e c r e t a r i s ) en Drabbe 
( a d j u n c t - s e c r e t a r i s ) 

Van de kant van de Commissie: commissaris V r e d e l i n g 
en mevr.Barendregt 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t , na een woord 
van welkom, voor de volgende onderwerpen t e bespreken: 
het wetsontwerp i n v e s t e r i n g s r e k e n i n g (WIR), de 
h e r s t r u c t u r e r i n g s p r o b l e m a t i e k i n het b i j z o n d e r i n 
de s t a a l s e c t o r , de nieuwe conventie van Lomé, het 
landbouw- en v i s s e r i j b e l e i d , de t r i p a r t i e t e c o n f e r e n t i e , 
de EMU, de medezeggenschap i n de ondernemingen, het 
EG-minimumstelsel s o c i a l e zekerheid, het s o c i a a l 
fonds en de jeugdwerkloosheid. Commissaris Vredeling 
en m i n i s t e r Albeda z u l l e n deze middag over het 
s o c i a a l b e l e i d verder spreken. De s o c i a l e onder
werpen behoeven dus n i e t u i t v o e r i g t e worden besproken. 

Wetsontwerp i n v e s t e r i n g s r e k e n i n g (WIR) 
De.minister-president merkt op dat het 

kabinet ernaar s t r e e f t de eerste fase van de WIR 
op l a p r i l a.s. i n werking te doen treden en de 
tweede fase zo m o g e l i j k op 1 j a n u a r i 1979. Er z i j n 
enige problemen met de Europese Commissie gerezen 
over de algemene regionale toeslag en de r u i m t e l i j k e -
ordeningstoeslag. De r e g e r i n g h e e f t i n verband 
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H e r s t r u c t u r e r i n g 
De m i n i s t e r - p r e s i d e n t merkt op dat het h i e r 

v o o r a l gaat om de s t a a l s e c t o r en om Hoogovens. 
De vraag i s wat er van de Gemeenschap i s t e 
verwachten, wat de o n t w i k k e l i n g van een Europees 
s e c t o r b e l e i d z a l z i j n en o f ook andere communautaire 
fondsen, zoals h e t s o c i a l e en het r e g i o n a l e fonds, 
b i j het h e r s t r u c t u r e r i n g s b e l e i d z u l l e n worden 
ingeschakeld. S t a a t s s e c r e t a r i s Beyen l i c h t toe dat 
twee aspecten moeten worden onderscheiden. Op de 
e e r s t e p l a a t s z i j n er de maatregelen d i e de concur
r e n t i e van b u i t e n de EG weren en d i e bescherming 
bieden tegen dumping. De maatregelen d i e de 
Commissie h e e f t genomen, hebben v o o r a l b e t r e k k i n g 
op het p r i j s n i v e a u van bepaalde s t a a l p r o d u k t e n . 
Spreker acht de door de Commissie gevolgde aanpak 
i n h e t algemeen j u i s t a l h e e f t z i j i n de binnenlandse 
handel t o t bepaalde problemen g e l e i d . Op de tweede 
p l a a t s i s e r de s i t u a t i e b i j Hoogovens. De onder
handelingen tussen de s o c i a l e p a r t n e r s over de 
beperking van de p r o d u k t i e c a p a c i t e i t en de i n k r i m p i n g 
van h e t a a n t a l a r b e i d s p l a a t s e n z i j n nog n i e t afge
s l o t e n . Aan de r e g e r i n g i s om b i j s t a n d gevraagd. 
Een vraag i s welke mogelijkheden a r t . 5 6 , l i d 2, 
sub b van h e t EGKS-verdrag b i e d t b i j de weder
aanpassingssystemen . 

De heer V r e d e l i n g b r e n g t naar voren 
dat de commissarissen J e n k i n s , Davignon en h i j z e l f 
z i j n overeengekomen de s e c t o r s t r u c t u u r p o l i t i e k 
op andere w i j z e dan oud-commissaris S p i n e l l i aan 
t e pakken. Deze w i l d e e e r s t een algemeen i n d u s t r i e 
b e l e i d o n t w i k k e l e n en pas daarna een b e l e i d per 
s e c t o r . I n de h u i d i g e benadering s t a a t de s e c t o r s -
gewijze aanpak voorop. Het s t r e v e n i s e e r s t de 
sectoren d i e i n m o e i l i j k h e d e n v e r k e r e n t e helpen 
zoals de s t a a l - , scheepsbouw-, t e x t i e l - en w a a r s c h i j n l i 
ook de s c h o e n e n i n d u s t r i e . Voor wat b e t r e f t de scheeps
bouw h e e f t de Commissie een document aan de raad 
voorgelegd; de s o c i a l e p a r a g r a a f h i e r v a n d i e n t 
nog i n g e v u l d t e worden. Spreker acht het ondenkbaar 
dat b i j de s e c t o r s t r u c t u u r p o l i t i e k e v o o r s t e l l e n 
geen s o c i a l e paragraaf wordt opgenomen. Voor wat 
b e t r e f t de s t a a l s e c t o r v o o r z i e t het EGKS-verdrag 
h i e r a l i n . Ook voor de v i s s e r i j i s een bescheiden 
begin gemaakt. De Commissie i s van p l a n om d i t ook 
voor de andere sectoren t e o n t w i k k e l e n . Ten aanzien 
van Hoogovens acht spreker een woord van aan
sporing geboden. Andere landen dienen op v r i j g r o te 
schaal steunaanvragen i n . Kortgeleden z i j n door 
Luxemburg, F r a n k r i j k , h e t Verenigd K o n i n k r i j k en 
de Bondsrepubliek plannen ingediend. Voordat de 
Commissie voor Nederland i e t s kan doen, d i e n t een 
p l a n t e worden ingediend. D i t i s ook aan de Neder
landse vakbeweging en aan Hoogovens meegedeeld. Het 
v o o r s t e l voor een v i j f p l o e g e n s t e l s e l acht spreker 
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i n d i t verband i n t e r e s s a n t . Nederland zou h i e r a l s 
v o o r t r e k k e r kunnen fungeren. Commissaris Davignon 
z a l medio d i t j a a r met saneringsplannen voor de s t a a l 
i n d u s t r i e komen. Ondertussen beraadt de Commissie 
zic h over de plannen van de i n d u s t r i e en met name 
over de s o c i a l e kanten h i e r v a n . Nederland moet met 
een plan komen, w i l h e t voor de 50%-steun i n 
aanmerking kunnen komen. I n d i t verband v i n d t 
spreker de Belgische " c e l l u i e de l ' e m p l o i " een 
goed voorbeeld van c r e a t i e f denken. H i j acht het 
n i e t u i t g e s l o t e n dat deze voor K S G - f i n a n c i e r i n g 
i n aanmerking komt. M i n i s t e r Albeda merkt op dat 
er b i j Hoogovens sprake i s van een onderhandelings
s i t u a t i e . De r e g e r i n g kan n i e t een p l a n i n s t u r e n 
a l s de s o c i a l e p a r t n e r s n i e t t o t overeenstemming 
z i j n gekomen. Voorts d i e n t b i j onderwerpen a l s 
vervroegde p e n s i o n e r i n g en c e l l u i e de l ' e m p l o i 
bedacht t e worden dat men daarmee andere b e d r i j f s 
takken n i e t voor de voeten l o o p t . Anders komt de 
vervroegde p e n s i o n e r i n g a l s een g o l f over ons heen, 
net a l s d e s t i j d s de a r b e i d s t i j d v e r k o r t i n g . Spreker 
v r a a g t z i c h af of n i e t meer naar maatregelen gezocht 
moet worden d i e de m o b i l i t e i t bevorderen. De 
c e l l u i e de l ' e m p l o i w e r k t eerder m o b i l i t e i t v e r m i n d e r e n d . 
Het voornemen i s een p l a n t e maken waardoor de 
b i j d r a g e n u i t de EGKS zo g r o o t m o g e l i j k z i j n , maar 
waardoor t e g e l i j k e r t i j d zo min m o g e l i j k precedenten 
worden geschapen. De heer V r e d e l i n g merkt op dat 
Luxemburg d e r g e l i j k e maatregelen wel h e e f t aan
gedurfd en dat daar van precedentwerking geen sprake 
i s . Ook i n Limburg h e e f t de EGKS d e s t i j d s hoge u i t 
k e r i n g e n g e f i n a n c i e r d . A l s een p l a n wordt ingediend, 
i s de Commissie op grond van h e t EGKS-verdrag ver
p l i c h t t e b e t a l e n . Van Nederlandse kant l i j k t eerder 
sprake t e z i j n van ondervragen dan van overvragen. 
Naar z i j n mening zouden de onderhandelingen met de 
s o c i a l e p a r t n e r s kunnen worden v e r s n e l d , a l s er van 
overheidswege i e t s op t a f e l zou worden gelegd. 
M i n i s t e r Albeda merkt op dat d i t a l i s gebeurd. 
Bovendien d i e n t t e worden bedacht dat i n i e d e r geval 
steeds de h e l f t door de n a t i o n a l e o v e r h e i d d i e n t t e 
worden g e f i n a n c i e r d . 

M i n i s t e r Andriessen meent dat de ontwikke
l i n g e n nauwkeurig moeten worden gevolgd. Er i s 
sprake van hee l concrete v o o r s t e l l e n ten aanzien 
van Hoogovens. A l s p a r t i j e n h e t eens worden, kan 
d i r e c t een p l a n worden ingediend i n B r u s s e l . 
M i n i s t e r Albeda merkt op dat door de Kamer a l de 
vraag i s g e s t e l d of de c a l c u l a t i e s van Hoogovens 
worden geaccepteerd a l s een f e i t o f dat de 
onderhandelingen tussen werkgevers en werknemers 
worden afgewacht. Spreker kan de ver z e k e r i n g geven 
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dat de r e g e r i n g spoedig een p l a n i n Bru s s e l z a l 
indienen. Naar a a n l e i d i n g van een eerdere opmerking 
van de heer V r e d e l i n g c o n s t a t e e r t s t a a t s s e c r e t a r i s 
Beyen dat h e t z i n h e e f t dat Nederland b l i j f t aan
dringen op spoedige v o o r s t e l l e n van de Commissie 
op het t e r r e i n van de h e r s t r u c t u r e r i n g en dat d i t 
ook geheel p a s t i n de gedachtengang van commissaris 
Davignon. 

Nieuwe conv e n t i e van Lomé 
M i n i s t e r Van der Klaauw l i c h t desgevraagd 

toe dat de gedachtenvorming over Lomé I I i n Neder
l a n d nog i n een begi n f a s e v e r k e e r t . De h u i d i g e 
conventie van Lomé wordt met zekere r e s e r v e s , maar 
i n h e t algemeen toch p o s i t i e f beoordeeld. Het 
Nederlandse b e l e i d b l i j f t erop g e r i c h t bepaalde 
elementen u i t de Lomé-conventie t e m o n d i a l i s e r e n . 
I n d i t verband i s v o o r a l h e t STABEX-mechanisme 
van belang, dat w a a r s c h i j n l i j k weer van Nederlandse 
kant i n de onderhandelingen over Lomé I I z a l worden 
i n g e b r a c h t . Daarnaast moet i n h e t kader van Lomé I I 
de k w e s t i e van de mensenrechten aan de orde komen. 

M i n i s t e r De Koning z i e t Lomé I I a l s de 
lakmoesproef voor de b e r e i d h e i d van de Gemeenschap 
t o t een mondiale o p s t e l l i n g . Het EG-ontwikkelings-
b e l e i d h e e f t z i c h t o t dusverre t e v e e l geconcen
t r e e r d op A f r i k a en t e w e i n i g op Zuid-Oost-Azië. 
De Commissie zou ver d e r aandacht moeten geven aan 
de v e r d i e p i n g van h e t o n t w i k k e l i n g s b e l e i d , aan 
inpassen van de h a n d e l s p o l i t i e k i n de ontwikke
lingssamenwerking en aan de mensenrechten. Wat 
d i t l a a t s t e b e t r e f t p a s t een heroverweging van 
de landen van de Gemeenschap met sommige Af r i k a a n s e 
s t a t e n . 

De heer V r e d e l i n g merkt op dat ook de 
Commissie pas i s begonnen met h e t formuleren van 
nieuwe ma n d a a t s v o o r s t e l l e n . Spreker h e e f t de ind r u k 
dat commissaris Cheysson s t r e e f t naar c o n s o l i d a t i e 
van Lomé I . Voor wat b e t r e f t h e t mondiale element 
z i j n er geen i n d i c a t i e s d at h i j met nieuwe ideeën 
za l komen. Wel h e e f t de Commissie u i t g e b r e i d 
gesproken over de mensenrechten en i s z i j voor
nemens t e komen met nieuwe v o o r s t e l l e n d i e een 
u n i l a t e r a l e benadering inhouden. Voor wat b e t r e f t 
de s a n c t i e s tegen een land a l s Oeganda gaan de 
gedachten ernaar u i t t y p i s c h humanitaire hulp 
v o o r t te z e t t e n en de overige hulp op te schorten. 
Spreker z e l f en enkele andere leden van de Commissie 
staan p o s i t i e f t en opzi c h t e van een mondiale aanpak, 
maar het o v e r l e g daarover i n de Commissie moet nog 
beginnen. Voor wat b e t r e f t de mensenrechten z a l men 
moeten zien door t e z e i l e n tussen de S c y l l a van het 
p r o t e s t tegen moord en martelingen en de Charybdis 
van het v e r w i j t van neo-kolonialisme. 


